
 

 

Protokół Nr  VII/2015 

z sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 04.05.2015 r. 

w Urzędzie Gminy w Lipuszu 

 

 

Ad.1 

Obrady sesji rozpoczęto o godz. 1400. 

Przewodniczący Rady Gminy Janusz Wawer dokonał otwarcia sesji. Powitał radnych oraz 

wszystkich uczestniczących w obradach  / zał. 1,2,3,4 /. Na podstawie listy obecności  

Przewodniczący Rady stwierdził, że sesja jest prawomocna do prowadzenia obrad  

i podejmowania uchwał / na stan 15 – obecnych 14 radnych/. 

 

Do proponowanego porządku obrad  nie wniesiono uwag , został on przyjęty jednogłośnie  

w następującym brzmieniu: 

1. Sprawy regulaminowe : 

    a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

    b/ zatwierdzenie porządku obrad, 

    c/ przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

2. Informacja Wójta za okres międzysesyjny. 

3. Interpelacje i wnioski radnych. 

4. Wystąpienie Starosty Powiatu Kościerskiego 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

   a/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla dwutorowej  

       napowietrznej linii elektroenergetycznej 400 KV Gdańsk Przyjaźń - Żydowo  

       Kierzkowo na terenie Gminy Lipusz, 

    b/ zmiany regulaminu zasad i trybu nadawania tytułu „Zasłużony dla Gminy Lipusz”  

        uchwalonego uchwałą  VI/34/2015 R.  z dnia 23 marca 2015 r. Rady Gminy Lipusz w  

        sprawie ustanowienia tytułu „ Zasłużony dla Gminy  Lipusz” oraz zasad i trybu   

        nadawania tytułu. 

   c/  wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej  

       opłaty, 

   d/ ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od  

       nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości  

       wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez  

       część roku, 

   e/ terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami  

        komunalnymi, 

   f/  określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  

        komunalnymi.  

6. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski . 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie obrad 

 



Przewodniczący Rady poinformował , iż zapoznał się z treścią protokołu z VI  sesji Rady 

Gminy odbytej dn. 23.03.2015 r. Po czym zapytał radnych o ewentualne uwagi 

 i zastrzeżenia, których nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.2 

Informację za okres międzysesyjny przedstawił Wójt Gminy / zał. nr 5 do prot./ 

 

Ad.3 

Radny R.Ebertowski -  zwrócili się do mnie mieszkańcy sołectwa Bałachy o nadanie nazw 

ulic. 

 

Ad.4 

Alicja Żurawska - Starosta Powiatu Kościerskiego  podziękowała za zaproszenie  na Sesję 

Rady Gminy. Przedstawiła  trudną sytuacje finansową  Powiatu. Zadłużenie wynosi 60% 

budżetu . Podjęto uchwałę w sprawie programu naprawczego  na okres trzech lat. 

 W roku bieżącym planujemy spłatę długu w wysokości 5 mln zł.  

Dla mieszkańców bardzo ważne są drogi i chodniki. W związku z obecną sytuacją  nie 

jesteśmy w stanie  wygenerować środków na  budowę czy generalny remont  dróg i 

chodników, jedynie możemy dokonać  bieżącego  łatania dziur.  

Podziękowała  Wójtowi i  Radzie   za szeroką współpracę , która  między powiatem, a gminą 

od kilku lat układa się bardzo dobrze, nie tylko w zakresie budowy dróg i chodników  ale  

i w wielu innych działaniach. 

Poinformowała Radnych, iż na Konwencie samorządowym  podjęto  działania dotyczące 

komunikacji w zakresie  transportu zbiorowego dla Powiatu kościerskiego, tak aby każdy 

mieszkaniec  mógł dojechać do szkoły , pracy itp.  

 

Mirosław Ebertowski -Wójt  -  podziękował Staroście za przybycie i podzielenie się sprawami 

powiatu. Zdajemy sobie sprawę  z trudnej sytuacji  finansowej powiatu kościerskiego, dlatego  

na tyle ile możemy  staramy się wspomagać. , nawet inwestycyjnie. Wykonaliśmy chodnik 

przy drodze powiatowej z własnych środków  na kwotę ok. 70 tys. zł. W tym roku również  

budować będziemy chodnik przy drodze powiatowej w miejscowości Papiernia, który  w 

przyszłości przekażemy do majątku Powiatu.. Poruszył problem utrzymania dróg, aby zostały 

uprzątnięte z zalegającego piasku.  

Współpraca z administracją powiatową  układa się pozytywnie, lecz w  Wydziale 

Budownictwa i Ochrony Środowiska wskazane byłoby sprawniejsze załatwianie spraw . 

 

Alicja Żurawska - Starosta  -    w zakresie  administracyjnym terminy załatwiania spraw 

 w wymienionych wydziałach uległy już znacznej poprawie. Natomiast jeśli chodzi o drogi  

 w miesiącu maju planowany jest przegląd oraz czyszczenie dróg na terenie Gminy Lipusz.  

 

Przewodniczący Rady- Janusz Wawer podziękował za udział w Sesji Staroście i ogłosił 

pięciominutowa przerwę. 

 

Ad.5 a 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla dwutorowej   napowietrznej linii elektroenergetycznej 

400 KV Gdańsk Przyjaźń - Żydowo   Kierzkowo na terenie Gminy Lipusz, 

Omówienia uchwały dokonał przedstawiciel firmy „ALDESSA”, poinformował ,iż brak było 

uwag  co do opracowania  miejscowego planu zagospodarowania. 



 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie  /zał. nr 6 do prot./. 

 

Ad. 5 b 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu zasad i trybu 

nadawania tytułu „Zasłużony dla Gminy Lipusz”  uchwalonego uchwałą  VI/34/2015 R.  z 

dnia 23 marca 2015 r. Rady Gminy Lipusz w   sprawie ustanowienia tytułu „ Zasłużony dla 

Gminy  Lipusz” oraz zasad i trybu  nadawania tytułu. 

Wyjaśnień dotyczących zmiany uchwały dokonała Sekretarz Gminy P. Maria Żywicka. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie  /zał. nr 7 do prot./ 

 

Salę obrad o godz. . 1455  opuścił Radny Stanisław Lipiński. 

 

Ad. 5 c 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty. 

Wyjaśnień do uchwały dokonał Wójt.  

 

Radny R. Ebertowski -  kto dostarczy kosze w nowym przetargu? 

Wójt -  kosze  jak dotychczas dostarcza SITA. 

Radny R. Ebertowski  -   jakie  będą koszty wywozu odpadów komunalnych, a jakie  

ponosiliśmy do tej pory ?. 

Wójt  -  do tej pory płaciliśmy za tonę 333 zł, teraz mamy  opłatę ryczałtową, nie będzie 

rozliczenia tonażowego,  w związku z czym  stawki opłat nie ulegną zmianie. 

Koszty zależne będą od ceny odpadu na składowisku. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie  /zał. nr 8 do prot./ 

 

Ad. 5 d 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od nieruchomości, na których znajdują się 

domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez część roku, 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie  /zał. nr 9 do prot./ 

 

Ad. 5 e 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami  komunalnymi. 



 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie  /zał. nr 10 do prot./ 

 

 

Ad. 5 f 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  komunalnymi.  

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie  /zał. nr 11 do prot./ 

 

Ad.6 

 W poprzedniej kadencji była już o tym mowa, lecz nie doszło do tego , gdyż  część 

mieszkańców Sołectwa Bałachy nie wyraziła zgody na nadanie nazw ulicom, gdyż wymaga to 

zmiany dokumentów. Zorganizowane zostanie spotkanie z mieszkańcami w tej sprawie . 

Radny R. Ebertowski – wnioskuje o jak najszybsze rozwiązane tej sprawy , gdyż  Sołectwo 

Bałachy w ostatnim czasie mocno się rozbudowały i jest problem z dotarciem do 

mieszkańców . 

 

Radna H. Hapka   - jak wygląda załatwianie spraw związanych ze zmiana pokrycia 

dachowego z eternitu na inny. 

Wójt  -  musi być zgłoszone do Wydziału Budownictwa w Starostwie Powiatowym w celu 

zgłoszenia wymiany, które wynosi 30 dni oraz zdejmowany  przez uprawnioną firmę. 

 

Radny R.Ebertowski  - Co to jest akcja Kurierska oraz grzebowisko zwierząt . 

Wójt – akcja kurierska  dot. mobilizacji np. dostarczenie kart mobilizacyjnych do wojska. 

Z wnioskiem o zorganizowanie grzebowiska dla zwierząt  wystąpił Powiatowy Inspektor 

Weterynarii dot.  to min. pomoru świń itp.. Zgodnie z przepisami takie miejsce powinno być 

wyznaczone na terenie Powiatu. 

Radny R.Ostrowski -  czy na kąpielisku będą postawione ławki? 

Wójt – ławki były, ale zostały zdewastowane , spróbujemy jeszcze raz postawić. 

 

 

 

W tym miejscu porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący Rady podziękował 

za udział, dyskusję i zamknął obrady o godz. 15 50` 

 

 

 

 

 

            Protokołowała                                                        Przewodniczący Rady 

  

      Elżbieta Nierzalewska                                                       Janusz Wawer 

 

 

 


